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Záznam z 28. 2. 2025 v Přibyslavi 

Záznam z jednání Ústřední odborné rady represe 28. 2. 2025 v Hasičském hotelu Přibyslav 

 

Přítomni: 

náměstek starosty SH ČMS: Salivar Jaroslav, náměstek starosty Bidmon Josef, vedoucí rady: Kučera 

Robert, vedoucí úseku IZS: Martin Štěpánek 

členové rady: Andrýsek Leopold, Černohous Pavel, Děd František, Feher Vojtěch, Hepnar Petr, Kadlec 

Radek, Karásek Martin, Kobylka Michal, Kučera Milan, Růžička Milan, Suchý Pavel, Šimek Václav, Volek 

Martin, Viceník Robert 

Omluveni: Pavel Morávek, Letocha Tomáš, Pumprla Stanislav 

Hosté:  

 

1. Zahájení 

Jednání zahájil vedoucí rady R. Kučera, přivítal přítomné na dalším jednání ÚORR. Přednesl přítomným 

pozdravy vedení, omluvy z účasti na jednání, program dle pozvánky a požádal o připomínky a náměty. 

Program: 

1. Zahájení a organizační záležitosti rady represe 

2. Informace z jednání VV SH ČMS a vedení SH ČMS  

3. Dotace do obnovy techniky JSDHO 

4. Spolupráce s AVJSDH 

5. Výsledky dotazníkového šetření Povodně 2024 

6. Plánované kurzy, workshopy 

7. Příprava celostátního instruktážně metodického zaměstnání vedoucích rad represe 2025 

8. TFA 2024 

9. Příprava celostátních akcí – MČR ve vyprošťování, Hasičské slavnosti Litoměřice a další 

10. Příprava zkoušek HASIČ I. st  

11. Diskuse, ostatní 

12. Závěr 

■ Rada program schválila. 

 

2. Informace z jednání VV SH ČMS a vedení SH ČMS  

Slova se ujímá náměstek starostky Jaroslav Salivar: 

- Je důležité se zaměřit na rozvoj funkcionářské základny v regionech, zejména v oblasti represe. 

Činovníci jsou důležití pro funkčnost hasičského hnutí, přenos informací a šíření společné 

myšlenky. V tomto směru je vhodné zaměřovat se i na bývalé členy jednotek požární ochrany, kteří 

mají sdružení stále co nabídnout.  
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- Rady represe by měly více přesunout pozornost z organizování požárních soutěží apod. Smysl jejich 

činnosti leží primárně v rozvoji represe. Rozvoj represe je podstatnou úlohou rad represe. 

o Jeden z podstatných úkolů je zajištění přechodu mladých hasičů do jednotek požární 

ochrany. Členové rad represe by se měli více věnovat těmto mladým hasičům, být více 

jejich mentoři a zejména je motivovat pro vstup do jednotek. 

Slova se ujímá náměstek starostky Josef Bidmon: 

- Přechody mladých hasičů do řad JPO jsou stále problém. Poměrně vysoká úspěšnost 

RescueCampů, která dovede přilákat pozornost mládeže a správně motivovat. RescueCampy tak 

v tomto směru fungují nejenom jako „tábor“, ale jako přípravka a motivační prostor pro mladé 

hasiče. Bohužel RescueCampů se nekoná stále dostatek, ale situace se zlepšuje. Mimo jednoho 

kraje se koncept rozšířil do celé republiky. 

- Zájem mládeže je skutečně velký, kapacita RescueCampů bývá velmi rychle naplněna. Bohužel, RC 

jsou financovány z dotací MŠMT a prostředky jsou plně vyčerpány. Je nutné najít další financování. 

- Je nutné rozvíjet spolupráci s HZS ČR, i s ohledem na možnosti RescueCampů. 

- Povodně: bez dobrovolných hasičů by se povodně nepodařilo zvládnout takovýmto způsobem, 

jakým se je podařilo zvládnout. Pomoc poskytlo mnoho našich členů. 

- Úprava Evidence členské základny, zlepšení technických možností programu 

- Účast SH ČMS na Pyrosu v Brně – 28. až 31. květen 2025 na Výstavišti v Brně 

- Hasičské slavnosti Litoměřice – účast SH ČMS 

- MČR vyprošťování v Českých Budějovicích, 13. září 2025. 

■ Rada vzala informace na vědomí.  

 

3. Dotace do obnovy techniky JSDHO 

- Proběhl sběr podkladů v krajích ze strany členů rad represe pro pomoc v rozhodování MV-GŘ HZS 

ČR o směřování dotačních titulů do obnovy techniky. Požadavky členů JSDHO směřovaly k: 

o CAS pro JPO II a III 

o Rekonstrukce a výstavby nových zbrojnic 

o Speciální hasičské přívěsy – hašení lesních požárů, ochrana obyvatelstva atd. 

- Problematická je ovšem vytíženost kapacit automobilek, které nejsou schopny pokrýt poptávku po 

podvozcích nákladních automobilů, což vede ke zpožďování dodávek. 

 

4. Spolupráce s AVJSDH 

- Informace o návštěvě konference AVJSDH ze strany členů SH ČMS, listopad 2024.  

- Členové AVJSDH obdrželi pozvánku na konané Instruktážně metodické zaměstnání, účast zástupce 

Asociace na IMZ v neděli 
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5. Výsledky dotazníkového šetření Povodně 2024 

- Došlo ke změně ve sběru dat ze strany SH ČMS. Pro potřeby SH ČMS se ve vztahu k JSDHO budou 

nově využívat pouze data od MV-GŘ HZS ČR. 

- Dotazníkové šetření Povodně 2024. šetření se zaměřilo na činnost členů SDH při povodních: 

o Celkem odpovědělo 1 094 SDH 

o Do pomoci se zapojilo necelých přes 4 500 členů z celkem 584 SDH, z čehož bylo 1 400 žen. 

Celkem odpracovali přes 3 000 hodin. 

o Nejčastější činností byla humanitární a logistická činnost (51 % odpovědí), úklidové 

práce/svoz odpadu/pytlování apod. (38 % odpovědí). 

o Výsledky dotazníkového šetření jsou přílohou tohoto zápisu.  

 

6. Plánované kurzy, workshopy 

Ceremoniáři a vlajkové čety 

- Je třeba vycvičit dostatečné množství ceremoniářů a vlajkové čety na akce pořádané SH ČMS, i 

samotnými SDH. 

- První běh se uskuteční pouze pro kraje, další kurzy budou následovat – společně kurz pro 

ceremoniáře a vlajkové čety. Cílem je vycvičit minimálně jednoho ceremoniáře na okres. Do 

budoucna se přemýšlí složit tzv. vlajkové čety pro úroveň kraje a ústředí. 

- Plán uspořádat školení ceremoniářů v ÚHŠ Bílé Poličany (původně navržený 24. – 25. květen) se 

bohužel z časových důvodů nepodaří realizovat dříve než na podzim tohoto roku. 

- Členové rady jsou žádáni, aby v každém kraji sehnali 3 vážné zájemce o kurz. 

- Podobu financování kurzu určí vedení SH ČMS. 

 

7. Příprava celostátního instruktážně metodického zaměstnání vedoucích rad represe 2025 

- R. Kučera informoval o připravených tématech a průběhu IMZ. Proběhlo představení programu a 

jednotlivých přednášek, které v sobotu a v neděli zazní, včetně stanovení času přednášek. 

Nahlášená je účast 67 lidí. 

Program 1. 3. – 10:00 hod: 

Úvod – úvodní slovo, zahájení semináře 

Informace z oblasti represe a informace o jednáních na ústřední úrovni orgánů státní správy 

Informace SDOO 

Povodně 2024 

Čtyřkolky ve službách hasičů 

Prezentace dodavatelů mobilní požární techniky – ZHT – ukázky čtyřkolek, výrobní program 

Diskuse nad personální otázkou SDH a JSDHO 
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Program 2. 3. – 8:30 hod: 

Úvod (diskuse k předešlému dni semináře) 

Spolupráce SH ČMS a HZS ČR (gen. Ošlejšek, kpt. Linhart) 

Diskuse, dotazy  

■ Rada vzala informaci na vědomí. 

 

8. TFA 2025 

- R. Kučera podal členům rady informace z jednání komise TFA na MV-GŘ HZS ČR. Oproti plánům 

došlo k celorepublikovému zpoždění odborné přípravy rozhodčích. 

- M. Růžička podal hlášení o stavu požadavků na odbornou přípravu rozhodčích napříč kraji. V součtu 

to dělá 28 obnova a 58 nových zájemců na odborné přípravě. Pro nové rozhodčí budou vypsány 2 

kurzy obnovovací a 3 kurzy pro nové zájemce. 

- Zájem SH ČMS je pořádat soutěže pouze v klasických disciplínách TFA, nikoli Challenge. 

- V roce 2026 se MČR v TFA bude konat v Praze. 

- Zájemci o dotační podporu od MV-GŘ HZS ČR 

o Rozeslaný dotazník pro zájemce o dotační podporu zaznamenal enormní růst žádostí 

o V roce 2024, kdy oproti roku 2023 došlo také k nárůstu zájemci, bylo zaznamenáno po 42 

žádostech TFA dospělí a TFA mladí hasiči. V roce 2025 je prozatím zaznamenáno 63 TFA 

dospělí a 77 TFA mladí hasiči (stav k 22. květen 2025) 

■ Rada vzala informace na vědomí. 

  

9. Příprava celostátních akcí – MČR ve vyprošťování, Hasičské slavnosti Litoměřice a další 

Hasičské slavnosti Litoměřice 

- Vzhledem k probíhající rekonstrukci náměstí, bude proměněna podoba Hasičských slavností. 

o Omezení množství přítomné hasičské techniky 

- Pro nástup do průvodu by měli členové rady zajistit několik schopných jedinců disponujících plnou 

ústrojí. 

- Původní záměr uspořádat další jednání ÚORR se neuskuteční kvůli probíhajícím rekonstrukcí 

několika hotelů. Tudíž není dostatek ubytovacích kapacit.  

MČR JSDHO ve vyprošťování z havarovaných automobilů 

- MČR se uskuteční 13. září na Výstavišti v Českých Budějovicích 

- V současné době probíhají schůzky organizačního týmu na krajském ředitelství HZS JČK, přípravy 

probíhají plynule, rozpočet je zajištěn, včetně cen pro vítězné týmy 
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- Soutěž personálně zajistí HZS JČK a KSH JČK 

▪ Úkol pro členy rady: jakmile budou k dispozici výsledky z kvalifikačních kol, zaslat jméno 

postupového týmu Martinu Štěpánkovi 

 

Přehled naplánovaných celostátních akcí 

MČR ve vyprošťování z havarovaných automobilů 

- 13. září 2025 v Českých Budějovicích 

- 2027 PAK 

- 2029 ZLK 

- 2031 STČ 

MČR v neodkladné zdravotní péči 

- 2025 se uskuteční v HKK 

- 2026 PLK 

- 2027 VYS 

- 2028 JČK 

- 2029 MSK 

- 2030 PHA 

- 2031 OLK 

■ Rada vzala informace na vědomí. 

  

10. Příprava zkoušek HASIČ I. stupeň 

- R. Kučera stanovil zkušební komisi pro zkoušky Hasič I. stupně. Byla připravena administrativní 

stránka zkoušek. Letos se přihlásilo 9 zájemců o složení zkoušek odbornosti. Všichni zájemci byli 

kvalitně připraveni a zkoušky odbornosti složili. Zkoušení přihlášených zájemců proběhlo okamžitě 

po ukončení jednání rady. 

- Členové rady obdrželi aktualizovaný Testovací program Hasič I. – III. 

- Úkol: zveřejnit Testovací program Hasič I. – III. na webové stránky dh.cz, včetně rozeslání členům 

rady 

■ Rada vzala informace na vědomí. 

 

11. Diskuse (informace z krajů, různé) 

Specializační workshopy 

- Debata nad možností realizovat specializační workshopy v oblastech, které nepokrývá ZOP (čistící 

chemie na zásahové obleky, drony atd.). 

- Bude oslovena ÚOR pro vzdělávání za účelem spolupráce. Cílem bude vypracování souboru 

specializačních oblastí a jejich náplní. 
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- Samotné workshopy by měly být realizovány na lokální úrovni. 

12. Závěr jednání rady 

Další jednání ÚORR proběhne per rollam. Vedoucí rady poděkoval všem za účast na jednání rady. 

  


